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Palotás Község Önkormányzata 
Képviselő-testületének 

 

3. számú nyílt ülés 
 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V E 
 

Készült:  Palotás Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2018. február 14-én 
     megtartott nyílt üléséről 
 
Testületi ülés helye: Községháza 
             Palotás, Kossuth út 1. 
 
Jelen vannak: Szabó Mihály polgármester, Almási Lajos, Ambrus Nándorné, Krekács 
Istvánné, Dúzsné Szita Mária Éva, Hegyi Tamás, Polonkai Katalin önkormányzati képviselők 
Tanácskozási joggal: dr. Tóth Gabriella jegyző, Koncz Anita aljegyző 
Jegyzőkönyvvezető: Molnárné O. Henriette ügyintéző 
 
Szabó Mihály polgármester megállapítja, hogy a 7 fős testületből 7 fő jelen van, az ülés 
határozatképes, a testületi ülést megnyitja. 
 
A képviselő-testület az ülés napirendjére tett javaslatot elfogadja, így az ülés napirendje a 
következőképpen alakul: 
 
N a p i r e n d: 
1./ Védőnői Szolgálat 2018. évi költségvetésének megtárgyalása, elfogadása. 
2./ Palotás Község Önkormányzata és intézményei 2017. évi költségvetési rendelet-  
     tervezetének megtárgyalása, elfogadása 
3./ Egyebek 
     a) Palotás külterület 07/5. hrsz. ingatlan önkormányzat részére történő  ajándékozása 
     b) Palotás, Szabadság út 45. szám alatti ingatlan ügye 
 
 
I. NAPIREND:  
 

Védőnői Szolgálat 2018. évi költségvetésének megtárgyalása, elfogadása 
(előterjesztés, határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
Szabó Mihály polgármester: A Védőnői Szolgálatnál jelenleg helyettes védőnő látja el a 
feladatot. Sajnos jelentkező továbbra sincs, de szerencsére jó a helyettes védőnő, maximálisan 
meg vannak elégedve a kismamák. A támogatásból ki tudunk jönni, jelenleg elég a 
kiadásokra. Nincs olyan gond, ami akadályozná a működését. A költségvetés a helyettes 
védőnő bérét figyelembe véve lett tervezve. A Pénzügyi, Ügyrendi és Településfejlesztési 
Bizottság tárgyalta a védőnői szolgálat költségvetését, felkérem Dúzsné Szita Máriát, a 
bizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Dúzsné Szita Mária képviselő: Az egész költségvetésről tartottunk bizottsági ülést, 
különösebb hozzáfűzni való a védőnői szolgálat költségvetéséhez nincs, nagyon ügyesen 
összeállított költségvetés, ami arról szól, hogy van egy nem teljes bérrel rendelkező helyettes 
védőnőnk, így a költségvetést elfogadásra javasoljuk.  
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A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja 
a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 

 
10/2018.(II.14.) Képviselő-testületi határozat 

 
Palotás és Kisbágyon Községek Önkormányzatainak Képviselő-testületei a 2014. 
február 14-én megkötött feladat ellátási szerződés alapján a közös fenntartású Védőnői 
Szolgálat 2018. évi költségvetését megtárgyalták. 
Palotás Község Önkormányzata a védőnői szolgálat költségvetését Palotás Község 
Önkormányzata éves költségvetésében megtervezi a szolgálat 2018. évi bevételét 
4.399.000 forinttal, kiadásait 4.399.000 forinttal. 
A 2018. évi Nemzeti Egészségbiztosítási Alapkezelő (továbbiakban NEAK) támogatás 
a védőnői szolgálat kiadásait fedezik. 
Az előirányzat szintjén Kisbágyon Község Önkormányzatát megillető 172.000 forint 
többlet NEAK támogatás a 2018. évi elszámoláskor kerül rendezésre. 

 
Határidő: 2018. február 15-ig a rendelettervezet előterjesztése 
Felelős: polgármesterek 

 
 
II. NAPIREND: 
 

Palotás Község Önkormányzata és intézményei 2018. évi költségvetési rendelet- 
tervezetének megtárgyalása, elfogadása 

(rendelet-tervezet a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 

Szabó Mihály polgármester: Mint minden költségvetésnél idén is figyelni kellett arra, hogy 
a működésre, bérekre, kötelezettségekre legyen fedezet. Azért, hogy ezt meg tudjuk valósítani 
az önkormányzat és az intézmények részéről is csökkentésre került sor az idei 
költségvetésben. 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Amikor a  költségvetés tervezését megkezdtük és az intézmények 
ezévi tervei is beérkeztek, összeállítottuk az ez évi bevételi és kiadási oldalt, ami végül egy 
3 175 000 forintos hiányt mutatott. Ezt követően egyeztettünk a pénzügyi bizottság elnökével, 
hogy próbáljunk meg valami javaslatot tenni arra, hogy a kiadások hol kerüljenek 
csökkentésre, hogy egy nullás költségvetés lehessen, tekintettel arra, hogy hiány nem 
tervezhető, illetve hitelállomány felvételére sincs lehetőség, hiszen azt rendkívül indokolt 
esetben, csak külön engedéllyel lehetséges. Ezért a hiány három helyről került csökkentésre: 
1 000 000 forint az óvoda beruházási kiadásairól, tehát az udvari játék, valamint ütéscsillapító 
talaj megvásárlása nem kerül idén megvalósításra, tekintettel arra, hogy még így is közel 
6 000 000 forinttal ezen kívül is hozzá kell járulni az óvoda költségvetéséhez, mivel két 
jubileumi jutalmat is ki kell fizetni az idei évben. Ezen kívül az önkormányzatnál is bizonyos 
kiadások csökkentésre kerültek, az egyik a civil szervezetek támogatása. Amikor a működés 
nem biztosított, akkor a civil szervezeteket sem áll módunkban olyan mértékben támogatni, 
mint korábban, így az 1 500 000 forintos keretet 1 000 000 forintra csökkentettük, levettünk 
még néhány apró tételt, így például a karácsonyra tervezett halászlét, ami az önkormányzatnál 
rendezvényekre volt tervezve. A legnagyobb érvágás ilyen tekintetben a Művelődési Ház 
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rendezvényeit érintette, összesen 1 400 000 forint került csökkentésre, hogy nullásra ki tudjon 
jönni ez a költségvetés és minden olyan kiadás, ami minket terhel, az betervezésre kerüljön. 
Természetesen a megnyert és várhatóan megnyerendő pályázatok önerejét is beterveztük, 
hogy ne kelljen visszaadni a pályázatot és ezeket a beruházásokat meg tudjuk valósítani. 
Bízunk benne, hogy ezek mind sikerrel járnak és nem hiába tettük meg ezeket a lépéseket. 
Nehéz egy civil szervezetnek azt mondani, hogy nem tudjuk az eddig adott támogatási 
összeget megadni, de ugyanúgy nehéz az, hogy nem sikerül minden rendezvényt ugyanolyan 
színvonalon megtartani, mint a korábbi években. Arra törekedtünk, hogy azok a beruházások, 
amelyek vissza nem térő lehetőségek az önkormányzat részére – gondolunk itt például a piac 
pályázatra – amely, ha megnyerésre kerül, akkor annak önerejét mindenképpen meg tudja 
finanszírozni az önkormányzat és ezeket ne kelljen visszaadni, hanem mindenképpen 
megvalósuljanak, hiszen ezzel is az önkormányzati vagyont gyarapítjuk. Ez olyan befektetés, 
ami a helypénzekből, bérleti díjakból néhány éven belül vissza is térül, a település 
központjában olyan terület kerülne rendbe tételre, amire az önkormányzatnak saját erejéből 
soha nem lenne lehetősége. Ez alapján javaslom ezt a költségvetést mindenképpen 
elfogadásra. Tavaly is azt mondtuk, hogy kemény év volt, de ha végignézitek azt a listát, amit 
Polgármester Úr behozott a nyertes pályázatokról, akkor azt gondolom, hogy sohasem sikerült 
ennyi mindent megvalósítani ezen a településen, mint amire ebben az évben lesz 
lehetőségünk, amit nem szabad elszalasztani. 
 
Szabó Mihály polgármester: Megkérem a Pénzügyi, Ügyrendi és Településfejlesztési 
Bizottság elnökét, ismertesse a költségvetéssel kapcsolatos állásfoglalásukat. 
 
Dúzsné Szita Mária képviselő: Átnéztük a költségvetést és a bizottság elé már egy nullás 
költségvetés került. Nem akarok belemenni részletesen a számokba csak egy pár fő számot 
ismertetek. 400 millió forintról beszélünk. Ebből 161 millió az állami támogatás, 153 millió 
van a bankszámlákon, van egy 20 millió forintos adóbevételünk, a többi bevétel elenyésző. 
Ha megnézzük, hogy a költségvetésbe milyen fejlesztések vannak tervezve az összesen 187 
millió, tehát annyi pénzünk van, amennyi a fejlesztésekhez kell. Azt akarom ezzel mondani, 
hogyha ezek megvalósulnak, akkor üres pénztárunk lesz. Annyi pénzünk van, amennyi a 
beruházásokra kell, semmivel nincs több. A tavalyi állami támogatáshoz nézve a közös 
hivatalhoz kapott támogatás annyi, amennyi volt. A kulturális támogatás semmivel nem 
emelkedett. Ami emelkedett az óvodai támogatás, mert magasabb a gyerekek létszáma, de 
még így is támogatni kell. Nem lehet olyat kezdeményezni, hogy van két óvónőnk jubileumi 
jutalommal, van egy csomó emberünk minimálbérrel és szeretnénk pótlólagos állami 
támogatás kérni? Mint elv kérdezem. 
 
Szabó Mihály polgármester: Mint elv, jó. 
 
Molnárné O. Henriette ügyintéző: Én inkább úgy mondanám, hogy van annyi pénzünk, 
hogy ezeket a beruházásokat meg tudjuk valósítani.  
 
Szabó Mihály polgármester: Igen, én is azt mondom, hogy ilyen beruházások még a 
településen nem valósultak meg a szennyvízberuházás kivételével. 
 
Dúzsné Szita Mária képviselő: Én azt akartam mondani, hogy igazából az önkormányzat és 
a hivatal működése lehetetlenül el és minden elismerésem az itt dolgozó emberek előtt, aki 
bérminimumon nyomja ezt az őrületet. A költségvetéssel kapcsolatban még annyit szeretnék 
mondani, hogy szeretnék a dologi kiadásokba jobban belemélyedni. Azért is, hogy mindenki 
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értse, másrészt érdekelne néhány dolog, hogy miért költünk arra meg arra annyit, amennyit. 
Egy példát említve, hogy mennyi benzint veszünk egy évben.  
 
Szabó Mihály polgármester: Az önkormányzat tulajdonában lévő bérbe adott földek bérleti 
díját évek óta nem emeltük. Nem is igazán a bevétel miatt, mert nem jelentős az emelésből 
adódó bevétel, de javasolnám az emelést. Én 1,50 Ft emelést javaslok. 
 
Ambrus Nándorné képviselő: Igen ez időszerű lenne, ha olyan régen volt. A legnagyobb 
földterület bérlőnél ez mennyit jelentene? 
 
Szabó Mihály polgármester: 15 000 forintot jelentene. Vagy legyen 50 fillér emelés? 
 
Ambrus Nándorné képviselő: Ha már emelünk, legalább 1 forintot emeljünk. 
 
Szabó Mihály polgármester: Javaslom a költségvetési rendelet elfogadását, azzal a 
módosítással, hogy a földhaszonbérleti díj 4 Ft/m2 legyen. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a rendelet-tervezet elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, 1 tartózkodással, ellenszavazat nélkül azzal 
módosítással fogadja el a rendelet-tervezetet, hogy a földhaszonbérleti díj irányára 4 Ft/m2/év:    
 
A polgármester kihirdeti, hogy a képviselő-testület megalkotta az alábbi rendeletét: 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
 

5/2018.(II.15.) önkormányzati rendelete 
 

az  Önkormányzat  2018. évi  költségvetéséről 
(rendelet a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
III. Egyebek: 

a) Palotás külterület 07/5. hrsz. ingatlan önkormányzat részére történő  
ajándékozása 
 

Szabó Mihály polgármester: A tóparti területeket felajánlják a tulajdonosok - miután 
többször felszólítottuk őket a fűnyírásra - az önkormányzatnak, volt ilyen tavaly is. Mivel 
külterületről van szó és közvetlenül a gát alatti részről, ezért szükséges a testületnek döntést 
hozni, hogy elfogadjuk ezt az ajándékot. 
 
Dúzsné Szita Mária képviselő: És utána ki fogja azon a területen a füvet nyírni? 
 
Szabó Mihály polgármester: Jó lenne a gát alatti területeken kialakítani zöld területet. Ha 
nem fogadjuk el, akkor az lesz, ami most van, gazos, füves terület. Kistraktorral le lehetne 
vágni a füvet.  
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a javaslat elfogadását. 
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A képviselő-testület 5 igen szavazattal, 2 tartózkodással, ellenszavazat nélkül elfogadja a 
javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

11/2018.(II.14.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete hozzájárul a Palotás külterület 
07/5 helyrajzi számú ingatlan tulajdonjogának ajándékozással  a 2013. évi CXXII. 
törvény 11.§ (2) bekezdésében foglaltak szerint közfoglalkoztatás, szociális 
földprogram és településfejlesztés céljára történő megszerzéséhez. 
A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a szerződés aláírására, a szükséges 
jognyilatkozatok megtételére. 
 
Felelős: Szabó Mihály polgármester 
Határidő: azonnal 

 
b) Palotás, Szabadság út 45. szám alatti ingatlan ügye 

 
Szabó Mihály polgármester: Beszéltünk már testületi-ülésen a Szabadság út 45. számú 
ingatlan értékesítéséről, megosztásáról. Egy telek került megosztásra két részre. Ha valaki oda 
családi házat építene, akkor az a községközponti részt elrontaná vele. Valamilyen települési 
közösségi ház lenne oda célszerű. Megakadályozni nem nagyon tudjuk, rendezési terv 
módosítása szóba kerülhet. Építési tilalom azért nem lett elrendelve, mert akkor kártérítést 
kell fizetnünk hosszú évekig. Egyeztetni fogok a főépítésszel és a megyei főépítésszel ezzel 
kapcsolatban is és a rendezési terv módosítása kapcsán is. Volt, ami elkerülte a figyelmünket, 
ezért módosítanunk kell a helyi építési szabályzatot. A következő képviselő-testületi ülésen 
tárgyaljuk. 
 
Bejelentések: 
 
Szabó Mihály polgármester: A bölcsőde nagyon jól működik. Az étkezési díjnál jelezték, 
hogy lehetne-e módosítani. Jelenleg az óvodai adagot hozzák, a térítési díjakról szóló 
rendeletünkben nincs bölcsődei adag. Javaslom ennek átgondolását. 
 
Dúzsné Szita Mária képviselő: Mire adtuk a támogatást? 
 
Szabó Mihály polgármester: A gondozásra adtuk. 
 
Krekács Istvánné képviselő: 20 000 forinton felül kellene fizetniük az étkezésen felül. 
 
Hegyi Tamás képviselő: A zártkerteknél az adót nem lehet megemelni? 
 
Szabó Mihály polgármester: Két évvel ezelőtt volt emelés. 250 forint volt négyzetmétere és 
ezt emeltük 300 forintra. Ezt idén novemberben kell felülvizsgálni. 
A nyugállományba vonuló óvodai, általános iskolai, szakiskolai, középiskolai 
pedagógusoknak, főiskolai, egyetemi oktatóknak adományozható pedagógus szolgálatért 
emlékérem, aki legalább 25 éven keresztül a gyermekek oktatásában, nevelésében 
tevékenykedtek és kiemelkedő munkát végeztek. Erre kell február 23-án 16 óráig jelezni, 
amennyiben élni kívánunk ezzel a lehetőséggel. Másfél éve Krekács Istvánné megkapta ezt a 
kitüntetést. 
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Krekács Istvánné képviselő: Én Szalkai Jánosnét javasolnám. 
 
Szabó Mihály polgármester: Ő idén nem vonul még nyugdíjba. 
Talajterhelési díjjal kapcsolatban azt beszéltük meg, hogy ezzel foglalkoznunk kell. Az elmúlt 
évben sajnos nem úgy sikerült, nem miattunk, hanem más települések miatt. Azt mondtuk, 
hogy mind az öt településen egységesen kell megoldani. Összehívtam a polgármestereket és 
elmondtam, hogy ezt külön-külön nem lehet, csak egységesen. Megkértük az ÉRV-től azt a 
kimutatás, amiből látható, hogy kivel van szerződésük. Így ki tudjuk vetni a talajterhelési 
díjat. Másrészről kötelezettségünk van, hogy az 5 éves ciklusidőben 92%-os rákötési arányt 
kell felmutatnunk. 
 
Dúzsné Szita Mária képviselő: A díjról esetleg lehet tudni valamit? 
 
Szabó Mihály polgármester: Erre jogszabály van. Kiszámoltuk, hogy 10 köbméter 
fogyasztás esetén évi talajterhelési díj 100 000 forint felett lenne. Ezért egyszerűbb a 30 000 
forintot befizetni és rácsatlakozni. 
A Művelődési Ház energetikai pályázatához kapcsolódóan a felmérés megtörtént, a 
vizesblokk előtti teret jobban ki lehetne használni, úgyis szükséges egy mozgáskorlátozottak 
által is használható rész. 
A bizottsági ülésen is felvetődött a karácsonyi halászlé kérdése. Én szeretném megkérni 
Polonkai Katalin képviselőt, hogy próbálja meg képviselőként is és igazgatóként is beszélni a 
Horgászegyesület Elnökével, hogy esetleg biztosítanák-e a halászlevet, esetleg a halat a 
karácsonyi halászléhez, mivel ingyenesen kapják az épületet. 
 
Polonkai Katalin képviselő: Egy évben egyszer, két óra hosszára kapják. Nincs arányban a 
bérleti díj és a hal, de megpróbálom. 
 
Szabó Mihály polgármester: A ravatalozó építésével kapcsolatban beszéltem a tervezővel. 
Két hetet kért azokra az átvezetésekre, amiket kértünk.   
Az önkormányzati flotta telefonokkal kapcsolatban eddig volt az ’A’ csomag, ami 1 400 
forint/hó volt a díjcsomag, ebből 700 forintot le lehetett beszélni és 10,50 forint volt belföldi 
irányba a beszélgetés, kapcsolási díj volt 3,85 forint, sms 16 forint, mobil internet 700 
forint/hó. A másik csomag az 2 400 forint/hó volt, ami teljes egészében lebeszélhető. Van egy 
olyan javaslat, hogy 2 000 forint/hó lenne a csomag, amiben minden irányban 0 forint lenne a 
beszélgetési díj, az sms és a kapcsolási díj is 0 forint lenne. Egy lenne kötelező és ez a mobil 
internet 300 forint/hó 1 GB erejéig. Ezt az anyagot majd kiküldjük. Szeretném elhívni az 
üzletkötőt és akik benne vannak ebben a flottában és a képviselőket meghívni a Művelődési 
Házba egy tájékoztatóra. Valószínű, hogy a hűségidő megmarad. 
Tájékoztatásul közlöm, hogy március 1-jén Agrár Fórum lesz a Művelődési Házban.  
 
 
A képviselők részéről további kérdés, bejelentés nem volt, Szabó Mihály polgármester 
megköszöni a képviselők részvételét és a testületi ülést bezárja. 
 

Kmf. 
 
 
 

                 Szabó Mihály sk                             dr. Tóth Gabriella sk 
                  polgármester                                                                jegyző  


